

OAKLAND POLICE DEPARTMENT

NEIGHBORHOOD SERVICES SECTION



Lunar New Year Safety Tips

Robbery Prevention

- Think about your appearance. Expensive and flashy jewelry may draw unwanted attention. Keep your cell phone in your pocket.
- Walk with someone. Most attackers will be discouraged if you have company. Walk on main streets with lots of foot traffic. Avoid public parks at night
- When walking down the street, be aware of your surroundings. Stay in well lit areas and stay away from alleys.
- Avoid carrying a large amount of cash and numerous credit cards when not needed. Keep your wallet in your front pocket. When carrying a purse, keep the strap around your neck and keep the purse in front of your body.
- Keep an arm's length away from strangers. Be aware of small groups and what they are doing. If you are uncomfortable about the group, change your walking route. When walking to your car have your keys in your closed hand and be ready to open the door.
- Try to avoid using ATMs late at night. Make sure the ATM is well lit, and be aware of any people "loitering" in the area. Try to avoid going to the ATM by yourself and first check to see if anyone is "loitering" around. Put your money in your pocket before leaving the ATM, store or restaurant.
- If you are being followed by someone, cross the street, vary your pace and change direction. If the person persists, go to a lighted store and call the police emergency number 9-1-1. Keep looking back to let the person following you know that you cannot be taken by surprise.

Home Security

- Be extra cautious about locking doors and windows when you leave home, even for a few minutes. Make sure all doors close easily and lock securely.
- When leaving home for an extended time, ask a family member or trusted neighbor to watch your house, pick up your newspaper and mail, and accept any deliveries.
- Indoor and outdoor lights and a radio should be left operated by an automatic timer so your home looks and sounds occupied when you are away.
- Home displays of valuables should not be visible through the windows or doors.
- Engrave all personal property with your California Driver's License or California ID number. Photograph or videotape the items you cannot engrave.

Report suspicious persons and activity to the police by calling (510) 777-3333.
For emergency call 911 or by cell phone (510) 777-3211. TF-3503

屋崙(奧克蘭) 警察局

社區服務部



農曆新年安全提示

防範搶劫

- 留意你的外表。貴重或顯眼的首飾會吸引不必要的注意。把你的手提電話放在口袋內。
- 結伴同行。大多數的攻擊者如果看到你有同伴會放棄襲擊。選擇人流多的街道上行走晚上避開公園。
- 當你在街道上行走時，留意周遭的情況。保持在光亮的地方行走，避開暗巷。
- 不要攜帶大量的現金和太多的信用卡。把你的錢包放在前面的口袋。如果你使用女性用小提包，把肩帶繞過頭頸，並放在身體前面。
- 與陌生人保持一定的距離。要留心聚在一起的一群人和他們在做些什麼事。如果你對這一群人有所懷疑，改變你的行走路線。當你前往你的汽車時，把鑰匙準備好在手上和準備開車門。
- 避免晚上使用自動提款機。使用燈光明亮的自動提款機和留意是否有形跡可疑的人在附近蕩來蕩去。把現金放好後才離開自動提款機、店鋪或餐廳。
- 如果你被人跟蹤，可過去對面馬路、改變步行速度和轉變方向。若可疑人物繼續跟隨，走進光亮的店鋪內政電911報警求助。步行時可經常轉身看看背後，讓人知道你有所防備不易被人偷襲。

住宅安全

- 即使僅離家數分鐘，亦需要格外留心是否已鎖好門窗。確保所有房門易於關閉及鎖好。
- 長期離家時，應囑咐家人或委託您信賴的鄰居為您看顧房屋，收取報紙及郵件，並接收包裹或貨物。
- 離家時，應使用自動計時器控制室內和室外燈光及收音機，使房屋看似有人居住。
- 應確保室內擺放的貴重物品無法透過門窗看到。
- 將加州駕照號碼或身份證號碼刻在所有個人財物上。用照相機或錄影機拍攝無法刻字的財物。

舉報可疑人物或情況，請致電屋崙(奧克蘭)警察局非緊急電話510-777-3333
如遇到緊急情況，請馬上致電 9-1-1 報警或用手提電話致電 510-777-3211